

27. NOVEMBER 2024

# EINLADUNG ZUM 6. TAG DER RMU

ALTE MENSA / Gutenberg-Campus Mainz

## WIR SCHWÄRMEN FÜR DIE ZUKUNFT

Die Präsidentin und die Präsidenten der Rhein-Main-Universitäten (RMU) laden Sie herzlich zum 6. Tag der RMU ein, der sich dieses Mal um die gemeinsame Bewerbung der RMU als Verbund in der Exzellenzstrategie des Bundes und der Länder dreht.

Der Tag der RMU findet in der Alten Mensa auf dem Campus der Johannes Gutenberg-Universität Mainz statt. Tagsüber können Sie in Workshops die zentralen Ideen des Exzellenzprojektes diskutieren. Am Abend steht während des Science Contests der Spaß im Mittelpunkt, wenn RMU-Forschende spannende Fragen der Zeit unterhaltsam beantworten. Moderiert wird das gesamte Programm von Dr. med. Florence Randrianarisoa, bekannt aus dem WDR-Wissensmagazin „Quarks“.

Schwärmen Sie ebenso für die Zukunft wie wir und möchten die Bewerbung in der Exzellenzstrategie sowie die Zukunft der RMU mitgestalten? Dann melden Sie sich jetzt für den Tag der RMU an:

[www.rhein-main-universitaeten.de/tag-der-rmu-2024](http://www.rhein-main-universitaeten.de/tag-der-rmu-2024)

Reichen Sie mit Ihrer Anmeldung zum Tag der RMU gerne übergeordnete wissenschaftliche Fragen an die Teilnehmenden des Science Contests ein.

Anmeldung  
bis 20. November  
möglich!



# PROGRAMM

## AB 12:00 UHR

Check-in

## 13:00 – 13:30 UHR

Begrüßung und Auftakt

## 13:30 – 17:00 UHR

Workshops zu den Arbeitspaketen des Exzellenzprojekts *(vor Ort wählbar)*

## 17:00 – 17:45 UHR

Gallery Walk zum Abschluss der Workshops

## 17:45 – 18:45 UHR

Abendessen

## 18:45 – 20:15 UHR

Science Contest

## 20:30 UHR

Abfahrt der Busse zum Frankfurter und Darmstädter Hauptbahnhof

## WEITERE AKTIVITÄTEN IM RAHMEN DES 6. TAGES DER RMU

## 10:30 – 12:30 UHR

Sekretariate netzwerken innerhalb der RMU:

- Netzwerk AdAs – Administration und Assistenz
- SOS – Starke Office Services
- SekretariaNet

*(nur für Mitglieder der Netzwerke)*

## TEILNAHME AM SCIENCE CONTEST

Haben Sie Lust auf innovative Wissenschaftskommunikation und möchten Sie im Team mit anderen RMU-Forschenden Fragen beantworten? Dann senden Sie eine Mail mit Ihrem Namen, Ihrem Fachgebiet und dem Namen Ihrer Universität an:

[gs@rhein-main-universitaeten.de](mailto:gs@rhein-main-universitaeten.de) *(Betreff: Science Contest)*

## ANFAHRT

Alle Informationen zur Anfahrt mit den öffentlichen Verkehrsmitteln, mit dem Auto (inklusive Parkmöglichkeiten) oder dem Fahrrad sowie einen Campusplan finden Sie unter:

[www.uni-mainz.de/campusplan](http://www.uni-mainz.de/campusplan)



27 NOVEMBER 2024

# INVITATION TO THE 6TH RMU DAY

ALTE MENSA / Gutenberg-Campus Mainz

**LET'S SHAPE  
THE FUTURE  
TOGETHER**

The Presidents of the Rhine-Main Universities (RMU) cordially invite you to the 6th RMU Day. This year, the Rhine-Main Universities Day will focus on the RMU's joint proposal as a consortium in the Excellence Strategy of the German federal and state governments.

The Rhine-Main Universities Day will take place at Alte Mensa on the campus of Johannes Gutenberg University Mainz. In the afternoon, we will hold workshops where you can discuss the key ideas of the excellence project with the other workshop participants. In the evening, join us for some fun at the Science Contest, where RMU researchers will provide entertaining answers on fascinating current issues. Dr. med. Florence Randrianarisoa, presenter of the TV science program "Quarks" (WDR), will be our host for the day.

Are you as excited about the future as we are? Do you want to help shape the proposal in the Excellence Strategy and the future of the RMU? Then register now for the Rhine-Main Universities Day:

[www.rhein-main-universitaeten.de/tag-der-rmu-2024](http://www.rhein-main-universitaeten.de/tag-der-rmu-2024)

When registering for the Rhine-Main Universities Day, you can also submit your scientific questions to the teams participating in the Science Contest.

Registration  
now open until  
20 November!



# PROGRAM

## FROM 12:00 PM

Check-in

## 1:00 PM – 1:30 PM

Official welcome and kick-off

## 1:30 PM – 5:00 PM

Workshops on the work packages for the excellence project

*(participants will choose their workshop during the kick-off)*

## 5:00 PM – 5:45 PM

Gallery walk to conclude the workshops

## 5:45 PM – 6:45 PM

Dinner

## 6:45 PM – 8:15 PM

Science Contest

## 8:30 PM

Shuttle buses depart for Frankfurt and Darmstadt

*(drop-off at the main train stations)*

## ADDITIONAL ACTIVITIES DURING THE 6TH RMU DAY

## 10:30 AM – 12:30 PM

Members of the universities' administrative offices meet to network within the RMU

→ Network AdAs - Administration and Assistance

→ SOS - Strong Office Services

→ SekretariaNet

*(for network members only)*

## HOW TO PARTICIPATE IN THE SCIENCE CONTEST

If innovative science communication is your passion and you would love to answer questions in a team with other RMU researchers, then join the teams for the Science Contest! Send an email with your name, your area of expertise and the name of your university to:

[gs@rhein-main-universitaeten.de](mailto:gs@rhein-main-universitaeten.de) (Subject: Science Contest)

## HOW TO GET THERE

Detailed information on how to reach the campus of Johannes Gutenberg University by public transport, by car (including parking facilities) or by bike, as well as a campus map, is available at:

[www.uni-mainz.de/en/campus-map](http://www.uni-mainz.de/en/campus-map)

